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Aanwezig: 
Johan Van Der Heyden (Natuurpunt Zwalmvallei) 
Luc Van Ruyskensvelde (Wildbeheerseenheid Dendervallei) 
Hannah Van Belle (deskundige Grondgebiedzaken Lierde) 
Evie Van den Bossche (afgevaardigde open VLD)  
Erik Meers (onafhankelijk deskundige) 
André Eeman (schepen van leefmilieu)  
Jan Martens (Voor Lierde) 
Wim Thienpont (vertegenwoordiger Spankracht) 
Mia Meirsschaut (Natuurpunt Boven Dender) 
Leen Portier (Fietsersbond) 
Geert Schoutteten (vzw trage wegen) 
Kurt Schamp (onafhankelijk deskundige) 
 
 
Verontschuldigd:  
Dirk Martens (Velt) 
Wim Janssens (vertegenwoordiger NVA)  
Jurgen Soetens (burgemeester) 
Dirk Haelterman (Algemeen Boerensyndicaat) 
 
 
Afwezig: 
Guy Depraetere (Afgevaardigde derde partij) 
 
Nieuwe kandidatuur: 
Arno Goossens (Milieufront Omer Wattez) 
 
 

 
 
Verslaggeving door Hannah Van Belle 
 
 

1. Goedkeuring verslag 16/03/2022 
 

Lentewandeling 23 april 2022 te Everbeek Boven (Brakel) 

• Er was weinig volk. Is de wandeling nog voor herhaling vatbaar? De minaraad merkt 
op dat na de afschaffing van de strenge Corona-maatregelen het sociale leven weer 
op gang kwam en de agenda’s opnieuw vol stroomden. Dus 2022 is geen goed 
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referentiejaar om een definitieve beslissing over de afschaffing van de lentewandeling 
te maken. 

 
 

• Uitstap Het Verdronken Land van Saeftinghe (op een zaterdag): er is nog geen uitstap 
gepland. De uitstap is moeilijk te combineren met een bezoek aan Arcelormittal. 
Aangezien er op zaterdag weinig bedrijvigheid is op Arcelormittal. Bijkomend moet er 
bij het Het Verdronken Land van Saeftinghe rekening gehouden worden met de 
getijden. Andere voorstellen: natuurreservaat Het Zwin, een groot tomatenbedrijf, Doel. 
Doel is in de buurt van Het Verdronken Land van Saeftinghe. Tevens zijn er veel 
natuurgebieden ter hoogte van Doel. Hier is het verschil tussen natuur en landbouw 
duidelijk merkbaar.  

 

• In Lierde zijn er verschillende knotbomen met achterstallig onderhoud. Regelmatig 
knotten is noodzakelijk om de gezondheid van de knotbomen te garanderen. Het 
Regionaal Landschap Vlaamse Ardennen organiseert een groepsaankoop knotten van 
bomen. Voor landbouwers is de groepsaankoop nog steeds te duur om alle bomen te 
knotten. Wat kan er gedaan worden tegen dit achterstallig onderhoud? Voorstel van de 
minaraad: “de gemeente kan een tussenkomst voorzien”? Tevens  Kan de 
handhavingsambtenaar van Solva optreden voor knotbomen met achterstallig 
onderhoud? De milieuambtenaar van de gemeente gaat hierover informeren. 

 
 

2. Kandidatuur minaraad Arno Goossens (Milieufront Omer Wattez) 

Arno Goossens zal op de volgende minaraad (14 september 2022) uitgenodigd worden om 

zich voor te stellen.  

 

3. Evaluatie Pikkelgemplein (Johan VdH) 

Door het beheerplan m.n. hooilandbeheer (2x maaien en afvoeren) van het Pikkelgemplein 

niet correct op te volgen, werd het beoogde resultaat (soortenrijke en bloemrijke vegetaties) 

niet bekomen. Het gevolg hiervan is dat het Pikkelgemplein omgetoverd is tot een verwilderd 

grasplein. 

Om het resultaat te herstellen stelt de minaraad voor om het beheerplan aan te passen en 3x 

per jaar te maaien. Door het aantal maaibeurten op te drijven worden voedingsstoffen 

afgevoerd (verschraling) en wordt de concurrentie tussen soorten beïnvloed. De vegetatie 

wordt lichtrijker en lager, hierdoor krijgen kruiden de kans te kiemen, te groeien en zaad te 

vormen. 

Bijkomend adviseert de minaraad om het gras tav de voorrang van rechts iets dieper (~3 

meter) af te maaien (zie foto). Meer bepaald, door het lange gras zijn tegenliggers moeilijk 

zichtbaar. 
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4. Japanse Duizendknoop tav Stratendries (Johan VdH) 

 

 

 
Toestand 2019 

  

 
Toestand 2022 
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De Japanse Duizendknoop wordt tot de meest invasieve exoten gerekend. Is de plant 

eenmaal gevestigd, dan is hij zeer moeilijk weer weg te krijgen. Door zijn sterke groeikracht 

worden inheemse plantensoorten verdrongen. De sterke wortelstokken van de Japanse 

Duizendknoop zijn in staat om schade te veroorzaken aan gebouwen, leidingen en wegen. 

Verspreiding van de Japanse Duizendknoop moet verhinderd worden.   

 

De Japanse Duizendknoop ter hoogte van de Stratendries staat deels op openbaar/privaat 

domein. De gemeente gaat contact opnemen met de landbouwer dat de Japanse 

Duizendknoop zeker niet mag gemaaid worden. Verder zal er ook een lint gespannen 

worden rondom de Japanse Duizendknoop om de landbouwer bewust te maken van het 

gevaar voor verdere verspreiding.  

 

Er zijn verschillende wetenschappelijk studies gekend voor het bestrijden van de Japanse 

Duizendknoop. Één daarvan gaat over het creëren van schaduw. Hierbij gaan ze de 

woekerplant te lijf door hazelaar en hop aan te planten die voor voldoende schaduw 

moeten zorgen. De plant heeft een bloedhekel aan schaduw. Een andere mogelijkheid is 

de Japanse Duizendknoop kort afmaaien en een worteldoek op leggen. Verder kan de 

Japanse Duizendknoop ook bestreden worden door middel van injectie. Hierbij is het 

belangrijk dat de pesticiden in de sapstroom van de plant terechtkomen. 
 

 

5. Huidige stand van zaken betreffende de asfaltering en verbreding trage weg 

Tempel te Sint-Martens-Lierde (Erik M) 

Het dossier van het fietspad is afgesplitst van de wegeniswerken t.a.v. Tempel. De gesprekken 

met de provincie Oost-Vlaanderen moeten nog plaatsvinden. Voorlopig zijn er nog geen 

prijsoffertes opgevraagd. Tevens zijn er ook nog geen onteigeningen gebeurd.  

 

6. Stikstofbeleid: Programmatorische Aanpak Stikstof (Wim T) 

Lierde is een landbouwgemeente. Meer bepaald, 80% van de totale oppervlakte van Lierde is 

landbouwgrond. De familiale landbouw moet in stand gehouden worden. 

In Lierde zijn er geen rode landbouwbedrijven. De rode bedrijven zijn bedrijven met meer dan 

50% impact op nabijgelegen Habitatgebied. Desalniettemin zijn er heel wat oranje bedrijven 

(die vroeger weliswaar groen waren, maar door de drempel van 3% naar 0,025% te 

verschuiven werden de meeste bedrijven oranje). Voor deze bedrijven zijn er voorlopig geen 

uitbreidingsmogelijkheden meer. Bedrijven met een opvolger die een nieuwe stal willen zetten 

worden zo kordaat afgeblokt. Bovendien zal elke veehouderij ammoniakreducerende 

maatregelen moeten nemen (emissie-arme vloeren, beweiden, mestschuiven/mestrobots, 

luchtwassers). Op de Overschrijdingskaart Vermestende Depositie Lierde is te zien dat de 

dichtstbijzijnde habitatgebieden in Lierde een gele of groene kleur halen. Dit wil zeggen dat 

deze gebieden ofwel geen ofwel een zeer kleine (0-5kg N/ha.jaar) overschrijding van de 

kritische depositiewaarde voor ammoniak vertonen. Toch gelden ook hier de strenge 

generieke maatregelen. 

Tevens omvat Lierde circa 2.000 ha landbouwgrond en circa 4.000 runderen. Dit komt overeen 

met 2 runderen per ha landbouwgrond. Dit zijn de normen voor natuurgebieden. 
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7. Boombescherming Kerkhof Sint-Maria-Lierde (Dirk M) 

Doorgegeven aan de technische dienst. Bomen zijn beschadigd tijdens het bosmaaien.  

 

8. Voorstel organiseren voordracht Jens Dhaeseleer over wilde bijen (Dirk M) 

Voorstel vanuit de minaraad: voordracht wilde bijen combineren met een voordracht over 
amfibieën, exoten, Japanse Duizendknoop of honingbijen (door Bruno De Vos - INBO)? 
Eventueel combineren met een bezoek aan een imker?  
 
Sommige leden van de minaraad vinden een gelijktijdige voordracht over wilde/honingbijen vrij 
contradictorisch. 
 
Eerst zal de minaraad moeten informeren bij Jens Dhaeseleer hoeveel tijd zijn voordracht in 
beslag zal nemen en op basis daarvan zullen er verdere afspraken gemaakt worden.  
 
 
Einde vergadering. 
 
Datum volgende vergadering: woensdag 14/09/2022 om 20.00u. 


